

社區參與 Community Engagement

為了提升公眾對精英體育的關注，並加強精英運動員與社區的連繫，體院於二零一六/一七年度內舉辦超過450項社區參與活動，接待近4萬5,000位參加者，而各項外展活動則有近6萬人參與。

繼上年度首次舉行開放日後，體院於二零一七年二月十八及十九日再度開放予青少年及公眾參觀，讓他們有機會與本地精英運動員直接交流，了解香港精英體育的發展，藉此提高社會各界對精英運動發展的關注。為期兩天的開放日設有導賞團、運動及健康講座、運動項目示範、試玩及與精英運動員會面等活動，讓參加者近距離認識他們的生活和體院的工作。首天開放日共有370名來自學校的參加者，第二天的活動則有逾2,000名公眾人士報名參加，場面熱鬧。

二零一六/一七年度內，來自社區參與的收入為1,975萬港元，相當於體院經常開支的3.8%，較去年增加4.7%。體院課程的收益繼續成為主要的社區參與收入來源，其餘收入則來自飲食服務、出租設施、停車場收費、企業活動和體育旅舍。

此外，體院並未接獲任何公眾按體院公開資料守則所作出的索取資料要求。

The HKSI undertook over 450 community engagement programmes in 2016/17. In order to boost the visibility of elite sport and connect athletes with the community, access was provided to almost 45,000 participants at the HKSI and to almost 60,000 at outreach events.

The HKSI hosted its second Open Day on 18 and 19 February 2017 to engage youngsters and the public in the development of high performance sports in Hong Kong. It provided an opportunity to interact with local sports stars, and helped to reinforce society's attachment to the development of high performance sports in the territory. Visitors learned about the life of elite athletes behind the scenes and the works of the HKSI in the two-day event, which featured guided tours around the facilities, sports and health talks, sports demonstrations, fun try-outs and meetings with elite athletes. There were 370 participants from schools on the first day, and over 2,000 members of the public enrolled for the Open Day on the second day.

In 2016/17, a total of HK\$19.75 million in community engagement income was generated, representing 3.8% of the HKSI's total expenditure and a 4.7% increase over last year's figure. Revenue generated from HKSI courses remained the major source of community engagement income. Other sources of income included catering services, facility rentals, car park fees, corporate events and sports residence.

No public request for information was received under the HKSI Code on Access to Information during the year.



公眾在體院開放日試玩不同體育項目。
The public were invited to try their hand at various sports during the HKSI Open Day.

